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 BIN/2024:1 

§ 1 

Ekonomi 

 

Lennart O Werner, förvaltningschef, redovisar siffror där helårsprognosen visar på ett budgetunderskott 

om ca -8,9 miljoner kronor. Detta kräver omedelbara åtgärder för att uppnå budget i balans.  

 

Förvaltningschefen Lennart O Werner har tagit fram en handlingsplan som innehåller åtgärder 

som behöver genomföras. En konsekvensanalys har utförts och presenterats i planen. Werner förklarar för 

bildningsnämnden att omorganiseringar och omplaceringar måste göras, och som sista utväg kan personal 

varslas. Förhandlingar kommer att pågå under de kommande veckorna tillsammans med fackliga 

företrädare. Bildningsnämnden kommer under sammanträdet i mars få en återkoppling av vidtagna 

åtgärder. 

____ 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom anteckna informationen till protokollet 

____ 
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§ 2 

Information om bokslut för verksamhetsåret 2023 

 

Dzenita Vrana, ekonom, presenterar bokslutet för verksamhetsåret 2023.  

Bildningsnämnden har ett resultat med en negativ avvikelse på – 5 985 405 kr jämfört budget. 

 

____ 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom anteckna informationen till protokollet 

____ 
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§ 3 

Information Investeringsbudget 2024 

Dzenita Vrana, ekonom, redovisar följande siffror avseende investeringsbudgeten 2024.  

 
 

____ 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom anteckna informationen till protokollet 

____ 

 

 

  

Investeringar 2024 från 2023 2024 summa 2024 Text: 

Digitalisering 4 000 000 4 000 000 Personaldatorer, Elevdatorer, 

Viewsonics skärmar
Konstinköp 100 000 100 000

Industriprogrammet/RobotCell 1 300 000 400 000 1 700 000

Inventarier 700 000 700 000 Diverse inventarier

Bibl.ny Webb 150 000 0 150 000

Pågående från 2023 1 450 000

Beslutad budget 2024 5 200 000

Investeringsmedel 2024: 6 650 000
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 BIN/2022:89 

§ 4 

Årsredovisning Internkontroll 2023 

 

Bakgrund 

Vid bildningsnämndens sammanträde 2022-12-15 i §104 fastställdes internkontrollplan för 2023. Under 

året har kontrollmomenten handlagts och detta redovisas i föreliggande dokument. 

 

Ärendets beredning 

Internkontrollen har under förvaltningschefen övergripande handlags av samordnaren för verksamhets- 

och ledningsstöd under år 2023. 

De olika kontrollmomenten har handlagts av följande tjänstepersoner: 

Undervisningstid Utvecklingsledaren 

Studieförbund Verksamhetsledaren kultur 

arbetsmiljöansvar Samordnaren verksamhets- och ledningsstöd 

KAA  Samordnaren verksamhets- och ledningsstöd 

Vuxenutbildning Skolchefen. 

 

Rapport 

Kontrollmoment: Erhåller grundskoleelever den lagstadgade undervisningstiden 

 

Timplaner från samtliga grundskolor avseende läsåret 22/23 har samlats in och jämförts med skollagens 

krav. Samtal runt timplanerna genomfördes med samtliga grundskolerektorer under v 26 2023. 

 

Enligt F-6 skolornas timplaner får eleverna den tid som de är garanterade enligt skollagen eller mer. 

En avvikelse, om än väldigt liten, är att eleverna i åk 7 – 9 får 391,6 timmar Matematik och den 

garanterade undervisningstiden anger 400 timmar. Det motsvarar 15 minuter/vecka i en årskurs. Eleverna 

får mer undervisningstid i vissa ämnen, enligt skolans timplan. 

Flera rektorer menar att schemabrytandeaktiviteter påverkar elevernas undervisning, t ex genomgångar, 

studiero och lärarnas arbetsmiljö. I åk 8 är det för många sådana. Någon rektor har inte kunnat garantera 

undervisningstiden för några elever på grund av särskilda skäl (t ex medicinska skäl). 

 

Kontrollmålet bedöms uppnått. 

Inga åtgärder föreslås. 

 

Kontrollmoment: Görs utbetalning av bidrag till Studieförbund korrekt och utifrån korrekta 

underlag 

I Emmaboda kommun ansöker och erhåller studieförbund som bedrivit cirkelverksamhet i kommunen, 

varje år, anslag baserat på föregående års verksamhet. Ansökande förbund skickar in redovisning av antal 

studietimmar, verksamhetsberättelse inklusive särskild verksamhetsberättelse och beskrivning av hur 

studieförbundets systematiska kvalitetsarbete bedrivs i Emmaboda kommun, ekonomisk redogörelse samt 

revisionsberättelse. 

2023 utbetalades 15 318 kronor till NBV för 333 redovisade studietimmar. (2022 utbetalades 40 788 kr 

för 840 timmar. Pandemin har kraftigt påverkat studieförbundens verksamheter).  

Bildningsförvaltningen har 2023 ställt fördjupade frågor till NBV. 

 

Rapport NBV 

Studiecirklar (totalt 333 timmar) som bedrivits av NBV i kommunen är körsång, dans, hälsocirklar, språk 

och trafikkunskap. Dessa verksamheter har bedrivits som enskilda grupper i huvudsak i samarbete med 
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Mötesplats Emmaboda. Ett antal kvinnogrupper har bedrivit studiecirklar inom folkhälsa, engelska 

språket samt samhällskunskap hos Mötesplatsen. 

Internationella Kören i Emmaboda fortsatte 2022 sin folkbildningsverksamhet, där ett 20-tal människor 

från olika bakgrunder samlas för att sjunga på svenska. Verksamheten hjälper de som inte har svenska 

som förstaspråk att bättre lära sig svenska med hjälp av sång och musik. 

En större del av verksamheten i Emmaboda 2022 har NBV drivit på egen hand med anställd ledare som 

har jobbat med extrasatsningen för att få människor att komma närmare arbetslivet, en verksamhet som 

uppgick till 698 timmar och 189 cirkeldeltagare 2022. Den verksamheten ingår dock inte i kommunens 

tidredovisning pga. att det var en statlig extrasatsning. 

Utvecklingsarbete och kontroll i regionen och kommunen  

Under 2022 var kvalitet ett av NBV Sydosts fokusområden. Så kallade Fokusdagar har genomförts med 

ett kvartals mellanrum för att internt se till att kvalitetskraven uppfylls. NBV:s kvalitetsarbete innebär 

bland annat ett visst antal oanmälda besök i verksamheter, att alla nya ledare får introduktionssamtal samt 

att nya och gamla ledare erbjuds cirkelledarutbildning i olika steg för att göra dem till tryggare ledare. 

Bildningsförvaltningen finner ingen anledning att betvivla redovisningen. 

Kontrollmålet anses uppnått. 

Bildningsförvaltningen avser att i samband 2024 års ansökningar uppmana två studieförbund att utöver 

ordinarie redovisning uppvisa kopior på ifyllda deltagarlistor, studieplaner och förteckning över godkänt 

studiematerial till varje cirkel. Varje år bör två studieförbund väljas ut för granskning, i enlighet med 

Emmaboda kommuns antagna dokument Bidragsnormer för föreningar och studieförbund. 

 

Kontrollmoment: Är rutinen för KAA adekvat och följs den 

Lagstyrningen gällande det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) för ungdomar återfinns i skollagens 

(2010:800) i 29 kapitel 9§. 

Inom bildningsförvaltningen handläggs det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) sedan många år 

organisatoriskt under Vilhelm Mobergsgymnasiet. Denna uppgift har utförts men granskningen har visat 

att formell styrning från huvudmannen saknats. Tjänstepersonerna har haft rutiner och sakenliga arbetssätt 

men det har saknats nedskriva/fastställda rutiner. 

Under 2023 har ett omfattande arbete genomförts för att ta fram en KAA-plan. Handlingsplanen för 

Emmaboda kommun ska ange riktlinjerna hur uppdraget med det kommunala aktivitetsansvaret för 

ungdomar mellan 16 och 20 år skall genomföras. Bildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde 2023-

10-19 i §76 att fastställde planen. Ansvariga för KAA inom bildningsförvaltningen har därmed 

styrdokument att arbeta utefter. Enligt samtal med berörda tjänstepersoner bedöms man följa de rutiner 

som fastställts. 

Uppskattningen är att rutinerna för KAA är adekvata och att de följs. 

Kontrollmålet anses uppnått. 

Inga övriga åtgärder föreslås. 

 

Kontrollmoment: Arbetsmiljöansvar idrott, kemi och slöjd 

Kontrollmomentet avser kontrollera om delegering av arbetsmiljöansvaret inom skolämnena idrott, kemi 

och slöjd görs. 

Granskningen visar att delegeringen gjorts men ej tagits emot av alla pedagoger. Detta då i alla fall vissa 

av mallarna för fördelningen anses svåra att förstå eller anses ofullständiga. Personalen följer dock 

fördelningen men har inte formellt skrivit under/tagit emot delegationen. Rutinen/ delegationen kan ej 

sägas fungera tillfyllest. 

Kontrollmålet bedöms uppfyllt. 

Förslaget är att mallarna/blanketterna för fördelning av arbetsmiljöansvar inom idrott, kemi och slöjd 

uppdateras. 
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Kontrollmoment: Rutiner för antagning, registrering och betygssättning av elever inom 

vuxenutbildningen. 

Vuxenutbildningen som omfattar SFI, grundvux, gymnasievux, yrkesvuxenutbildning, 

yrkeshögskoleutbildning samt anpassad utbildning för vuxna är en allt viktigare verksamhet för vuxna 

invånare som ska rustas för den lokala arbetsmarknaden. Vuxenutbildningen som omfattar SFI, grundvux, 

gymnasievux, yrkesvuxenutbildning, yrkeshögskoleutbildning samt anpassad utbildning för vuxna är en 

allt viktigare verksamhet för vuxna invånare som ska rustas för den lokala arbetsmarknaden. Under de 

senare åren har vuxenutbildningen blivit mer självständig i sitt grunduppdrag. I samband med denna 

utveckling har det upptäckts otillräckligheter i registrering av eleverna. Ledningen för vuxenutbildningen 

har därför infört nya rutiner för inskrivning och registring av studerande. En genomgång av alla gamla 

tidigare studerande har genomförts för att säkerställa att de är korrekt registrerade. Nya arbetssätt och 

system har implementerats. 

Kontrollmålet anses uppfyllt 

Förslaget är fortsatt implementering av det påbörjade systematiska arbetet. 

 

 

Sammanfattning 

Bildningsnämndens internkontrollplan 2023 omfattade fem kontrollmoment: 

• Undervisningstid – kontrollmålet anses uppfyllt 

• Studieförbund – kontrollmålet anses uppfyllt 

• Arbetsmiljöansvar idrott, kemi och slöjd – kontrollmålet anses uppfyllt 

• Kommunala aktivitetsansvaret – kontrollmålet anses uppfyllt 

• Rutiner för antagning, registrering och betygsättning av elever inom vuxenutbildningen  

  kontrollmålet anses vara uppfyllt. 

 

 

Beslutsunderlag 

• Årsrapport internkontroll Årsrapport 2023 bildningsförvaltningen 

• Årsrapport för bildningsnämndens internkontroll 2023 tabell. 

___ 

 

Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden beslutar 

 

Bildningsnämnden beslutar 

 

att godkänna bildningsförvaltningens slutrapport angående genomförd internkontroll enligt 

internkontrollplan för bildningsnämnden 2023 

 

att föreslå kommunstyrelsen att godkänna bildningsförvaltningens slutrapport 

___ 
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 BIN/2024:25 

§ 5 

Internkontrollplan 2024 

 

Bakgrund 

Bildningsnämnden ska fatta beslut om vilka områden inom bildningsförvaltningen  

som ska omfattas av internkontroll 2024. 

 

Ärendets beredning 

Föreslagna internkontrollpunkter har bearbetats av förvaltningsledningen vid möte 2023-11-06. 

 

Bildningsnämndens beredning har på presidiemöte 2023-11-13 berett ärendet och lämnat instruktioner till 

framtagandet av ny internkontrollplan för 2024. 

 

Förslagna kontrollmoment 2024 

Syftet med internkontrollen är att den ska bidra till att säkerställa att 

- bildningsnämnden har en ändamålsenlig och effektiv verksamhet, 

- har en tillförlitlig finansiell rapportering samt 

- rättar sig efter de lagar och förordningar som gäller på bildningsnämndens område. 

 

Fyra punkter har identifierats som angelägna att kontrollera 2024. 

• Redovisas kulturen korrekt i räkenskapssammandraget (RS)? 

Räkenskapssammandraget (RS) är en årlig insamling av ekonomiska uppgifter från samtliga kommuner 

som görs av Statistiska centralbyrån (SCB). Syftet med RS är att på kommun‑ och riksnivå få en 

tillförlitlig information om kommunernas ekonomi, både nuläge och utveckling. RS har stor betydelse för 

olika användningsområden på nationell, internationell och kommunal nivå och är lagstadgad. Statistiken 

ligger till grund för beslut på alla nivåer och det är därvid av stor vikt att myndigheten lämnar korrekt 

underlag. 

 

• Följs sekretessreglerna? 

Det råder sekretess för bl.a. personliga uppgifter, till exempel om hälsa. Men ibland behöver andra få ta 

del av uppgifter för att kunna hjälpa en elev. Då är det viktigt att följa reglerna om sekretess. 

Förvaltningens personal behöver ofta samverka och utbyta information med andra i arbetet, till exempel 

med övrig personal på skolan och med elevers vårdnadshavare. Personalen kan också behöva samverka 

med externa aktörer, till exempel personal inom hälso- och sjukvården, polis och socialtjänsten. När 

personalen delar information med andra behöver de förhålla sig till reglerna om sekretess och 

tystnadsplikt. Sekretess styrs bl.a. i offentlighets- och sekretesslagen (2009:400) samt skollagen 

(2010:800). 

 

• Implementering av ny lagstiftning och allmänna råd. 

Regeringsformens §1 anger att ”Den offentliga makten utövas under lagarna.” 

Riksdagen beslutar kontinuerlig om ny lagstiftning detsamma gäller även regeringens beslut att anta 

ny/uppdaterade förordningar. Olika myndigheter, tex Skolverket, ger löpande ut nya eller aktualiserade 

föreskrifter eller allmänna råd. Det är av stor vikt att myndigheten fångar upp och implementerar 

regeländringar i verksamheten för att utförandet skall vara korrekt och gällande. 

 

• Logganalys dataregister. 

Loggning är en teknisk funktion, som innebär att händelse- och behandlingshistorik sparas under en viss 

tid i databaser/register. Loggningen sker automatiskt i systemen och ska vara skyddad mot obehörig 
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åtkomst och förändring. Att logga händelser är ofta en lämplig säkerhetsåtgärd som fyller flera funktioner 

och är viktigt för all spårbarhet, till exempel för att kunna: 

- identifiera angrepp mot system och information vid en incident 

- upptäcka felaktig eller obehörig åtkomst av information 

- driva informationssystem effektivt. 

 

Sammanfattning 

Det interna arbetet i bildningsförvaltningens verksamheter ska på årlig basis följas upp genom att 

internkontroll genomförs på utvalda områden. 

2024 föreslås följande kontrollmoment granskas inom bildningsnämnden: 

•Redovisas kulturen korrekt i räkenskapssammandraget (RS)? 

• Följs sekretessreglerna? 

• Implementeras ny lagstiftning, förordning och allmänna råd? 

• Logganalys databaser/register. 

 

 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse förslag internkontrollplan bildningsförvaltningen 2024 

• Förslag internkontrollplan tabell bildningsförvaltningen 2024 

____ 

 

Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden beslutar 

 

Bildningsnämnden beslutar 

 

att anta förslaget till Internkontrollplan för Bildningsnämnden 2024 

 

att översända internkontrollplan för Bildningsnämnden 2024 till kommunstyrelsen 

___ 
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 BIN/2023:49 

§ 6 

Beslut Emmaboda kulturplan 2024 – 2027 

 

Bakgrund - arbetet med den nya kulturplanen  

Under 2022 genomfördes en utvärdering av den förra kulturplanen genom kulturting (möte med 

kulturföreningarna), samtal med verksamhetschefer inom kommunens kulturenheter och med 

samverkande förvaltningar. 

Under 2023 genomfördes medborgardialoger och möten med samverkande enheter och förvaltningar 

enligt följande logg: 

 

8 feb Kulturting 1, Emmaboda UPPSTART 

20 mars Kulturting 2, Emmaboda  

28 mars Kulturting 3, Långasjö bygdegård 

3 april Kulturting 4, Hönsalottas Luffarmuseum, Boda glasbruk 

26 april  Elevrådet 

27 april Kulturombuden hos Socialförvaltningen 

4 maj Anpassad skola 

8 juni Skolkulturgrupp 

Aug-sep Process, skrivarbete 

Oktober  Remissförfarande 

December Skrivarbete 

Januari Ordförandeträff, synpunkter, skrivarbete 

Februari Presentation av kulturplanen på Bildningsnämndens nämndsdag 8/2 

 

Ärendets beredning 

Remiss Kulturplan Emmaboda kommun 2024 – 2027 skickades från bildningsförvaltningen 2023-10-26. 

Remissen översändes till kommunstyrelsens presidium, bygg- och miljönämndens presidium, 

socialnämndens presidium, teknik- och fritidsnämndens presidium, skolpersonal inom 

bildningsförvaltningen och föreningarna för yttrande senast 2023-12-11. Remissen kommunicerades även 

offentligt, så att allmänhet och föreningar fick möjlighet att yttra sig. Om förvaltningarna inte ämnade 

yttra sig ombads de meddela detta med en motivation till bildningsnämndens sekreterare innan slutdatum 

för inlämnande av yttrande till bildningsförvaltningen. 

 

Förvaltningens roll 

Kulturplanen riktar sig både till politiker, tjänstemän och förvaltnings- och verksamhetschefer, till 

professionella aktörer och ideella organisationer samt enskilda och medborgare i hela kommunen. Det är 

Bildningsnämndens särskilda ansvar att prioritera och verka för utvecklingsmålens förverkligande, men 

inriktning, uppdrag och mål berör samtliga förvaltningar. 

 

Konsekvensbeskrivning 

Efter remissförfarandet har inkommit svar från Bygg- och miljönämnden, Socialnämnden, The Glass 

Factory (TGF) samt inspel från allmänheten.  

 

Socialnämnden ser särskilt positivt på ambitionen och arbetet med hälsa och 

kultur liksom att Funkiskulturen värnas samt tanken och ambitionen för kulturen som en kraft att bygga 

broar över kulturella gränser. Kulturens betydelse för hälsan gäller alla människor. Om kommunens 

budget tillåter så instämmer också Socialnämnden i betydelsen av en årlig avsatt summa för lovaktiviteter. 
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Bygg- och miljönämnden lämnar i sitt yttrande förslag på en något förkortad text i stycket om 

Kulturmiljöprogram på sidan 22, utan förändring av andemeningen i utkastet.  

 

TGF har inkommit med sin målbeskrivning, som korrelerar med regionens text för TGF, så som varande 

en regional kulturinstitution. 

 

KKN (Kulturella och kreativa näringar) byts ut till det numer allmänt använda begreppet (Kulturella och 

kreativa branscher) KKB. 

 

Huvudbibliotekets, folkbibliotekens och skolbibliotekens mål beskrivs i den separata Biblioteksplanen 

medan en beskrivande text och hänvisning till lagrum och uppdrag finns med i den nya kulturplanen. 

 

Fyra inspel från allmänheten har inkommit. En förslagsställare vill värna Kulturskolan och göra dess 

betydelse och existens mer synlig genom olika projekt och satsningar. Dessutom önskas att slöjdämnet 

lyfts. Förslagen har framförts till Kulturskolans chef. Slöjdämnet är aktualiserat genom ett regionalt 

projekt. Ett annat inspel vill lyfta matkulturen och att kommunen ska avsätta projektmedel. Kulturenheten 

menar att detta förslag får hänföras till målsättningarna under styckena om Kulturella och kreativa 

branscher (KKB) och Festivaler, marknadsdagar, på sidan 24. 

De resterande två inspelen gäller vikten av att kommunen vid en eventuell flytt av biblioteket behåller och 

gärna utvecklar en offentlig utställnings- och konsthall.  

 

Det har visat sig att en sådan inte får plats i nuvarande skisser vid en flytt till bankhuset i centrum. 

Kulturenheten inskärper vikten av att kommunen kan erbjuda och utvecklar en sådan yta. 

 

Under januari har de tidigare förslagen om exakta budgettillskott som fanns i remissen formulerats om till 

inriktningsmål. De målen får hanteras inom ordinarie kommande års budgetberedning på sedvanligt sätt, 

utifrån prioritering och om ekonomin tillåter. 

 

Sammanfattning 

Utkastet till Kulturplan Emmaboda kommun 2024 – 2027 har efter remissrunda justerats enligt ovan. Till 

allra största delen behåller texten sin utformning. 

 

Beslutsunderlag 

Kulturplan Emmaboda kommun 2024–2027 (remissversion) 

Kulturplan Emmaboda kommun 2019–2022 uppdaterad förlängd version 2023 (befintlig) 

Inkomna svar från allmänhet, nämnder samt ordförandeträff. 

____ 

 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

att  anta Emmaboda kommuns kulturplan 2024 – 2027 

 

att  föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att anta Emmaboda kommuns  

kulturplan 2024–2027 

 

____ 
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Bildningsnämnden 2024-02-15  

 

Yrkande 1.  

Stefan Marcelius (SD) yrkar på ett ändringsyrkande och föreslår ändring på s.6 i kulturplanen med 

följande tillägg 

”redovisning av vad respektive event kostar och hur många besökare som deltog framkommer”.  

 

Ajournering  

Tobias Rydén (S) begär ajournering för enskilda överläggningar i partigrupperna.  

 

Efter överläggning beslutar Stefan Marcelius (SD) att dra tillbaka sitt yrkande och ställer sig bakom 

följande jämkningsförslag från ordförande, Emma Åhlander Hansson (M). 

 

att på s. 6, stycke 3, lägga till ”och vi utvärderar våra insatser kontinuerligt” 

 

Propositionsordning   

Ordföranden ställer det egna jämkningsförslaget mot avslag och frågar om bildningsnämnden bifaller eller 

avslår jämkningsförslaget. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att bildningsnämnden genom acklamation beslutat om att bifalla jämkningsförslaget.   

 

Yrkande 2.  

Stefan Marcelius (SD) yrkar på ett ändringsyrkande och föreslår att i kulturplanen på s.12 ta bort stycket 

om kultur & integration och ersätta innehållet med följande.  

”Att den gemensamma svenska kulturen hållit oss samman och utgjort grunden för framväxten   av 

demokratiska, fredliga och det solidariska välfärdssamhället. Att stärka den nationella identiteten och 

kulturarvets ställning är således en angelägen uppgift för alla som vill befrämja en positiv 

samhällsutveckling. Kulturpolitiken bör syfta till att lyfta fram och levandegöra vårt kulturarv och 

därigenom också stärka den gemensamma identiteten.” 

 

Propositionsordning  

Ordföranden ställer Stefan Marcelius (SD) ändringsyrkande mot avslag och frågar om bildningsnämnden 

bifaller eller avslår ändringsyrkandet.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att bildningsnämnden genom acklamation avslår Stefan Marcelius (SD) 

ändringsyrkande.  

 

Yrkande 3.  

Stefan Marcelius (SD) yrkar på ett ändringsyrkande och föreslår att i kulturplanen på s.24 lägga till text 

om ”powermeet, street week samt motorträffen vid Ersjön”  

 

Propositionsordning  

Ordföranden ställer Stefan Marcelius (SD) ändringsyrkande mot avslag och frågar om bildningsnämnden 

bifaller eller avslår ändringsyrkandet.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att bildningsnämnden genom acklamation avslår Stefan Marcelius (SD) 

ändringsyrkande.  
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Yrkande 4.  

Stefan Marcelius (SD) yrkar på ett ändringsyrkande och föreslår att i kulturplanen på s. 24 lägga till info 

om fornfynd och kulturarv på hemsidan: www.emmabodafestivaler.se.  

 

Propositionsordning  

Ordföranden ställer Stefan Marcelius (SD) ändringsyrkande mot avslag och frågar om bildningsnämnden 

bifaller eller avslår ändringsyrkandet.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att bildningsnämnden genom acklamation avslår Stefan Marcelius (SD) 

ändringsyrkande.  

____ 

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att                 anta Emmaboda kommuns kulturplan 2024 – 2027 med beslutad förändring utifrån  

                      Emma Åhlander Hansson (M) jämkningsförslag på s.6, stycke 3 i kulturplanen  

 

att                 föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att anta Emmaboda kommuns  

                      kulturplan 2024 – 2027  

 

Reservation 

Stefan Marcelius (SD) reserverar till förmån för eget förslag (Yrkande 2,3 och 4).  

____ 

 

 

 

 

  

http://www.emmabodafestivaler.se/
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 BIN/2023:87 

§ 7 

Svar på motion från S om att tillskapa modell för samverkan mellan skola och arbetsliv 

 

Bakgrund 

2023-09-05 inkom socialdemokraterna med motionen ”Tillskapa en modell för samverkan mellan skola 

och arbetsliv”. 

Motionen har översänts från kommunstyrelsen (KS) till Bildningsnämnden för yttrande. 

 

Socialdemokraterna yrkar i motionen ”att Emmaboda kommun undersöker hur en samverkan mellan skola 

och arbetsliv kan se ut samt redovisa undersökningen för politiken.” 

Man pekar på högstadiets resultat och vikten av att ge eleverna idéer och drömmar om framtiden. 

Företagen i kommunen är beroende av en bra kompetensförsörjning och då menar motionären att 

samverkan med skolan efterfrågas. Vidare lyfter socialdemokraterna elevernas motivation till fortsatta 

studier, kunskap om olika yrken och ökad säkerhet vid valet av gymnasieutbildning. 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts på bildningskontoret av Daniel Jonsson, samordnare verksamhets- och ledningsstöd. 

 

Frågan diskuterades på bildningsnämndens beredning 2023-01-15. 

 

Utredning 

Se Utredningen enligt Motion. Tillskapa en modell för samverkan mellan skola och arbetsliv. 

 

Sammanfattning 

Utredaren ser fördelar med att Emmabodas skolor arbetar strukturerat med frågorna som motionen 

belyser. Skall bildningsförvaltningen igångsätta/genomföra verksamhet i motionens anda och enligt 

exempelvis MOA modellen är bedömningen att det initiativet bör komma från huvudman som kanske 

även kan behöva avsätta resurser för det. Det arbete och aktiviteter som Emmaboda redan genomför, och 

har genomför sedan länge, bedöms som bra. Det utkast till SYV plan som tagits fram ger en god grund att 

bygga vidare på. En övergripande modell skapar struktur och anger politisk viljeinriktning. En politiskt 

beslutad plan som anger mål och inriktning över längre tid kan sedan brytas ner av verksamheteten till 

aktiviteter som lättare kan anpassas utifrån rådande förhållanden. 

Det finns flera möjliga samarbetspartners som bör eller kan involveras i potentiella projekt. 

 

Beslutsunderlag 

• Motion från Socialdemokraterna i Emmaboda– Tillskapa en modell för samverkan mellan skola och 

arbetsliv, 2023-09-04. 

• Svar motion – Tillskapa en modell för samverkan mellan skola och arbetsliv. 

• Utredning enligt Motion – Tillskapa en modell för samverkan mellan skola och arbetsliv 

____ 

 

Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden beslutar 

 

Bildningsnämnden beslutar 

att  anse motionen besvarad  

 

att  föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att besluta att anse motionen besvarat 

med hänvisning till bildningsförvaltningens yttrande 

____  
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 BIN/2024:2 

§ 8 

Svar på revisorernas granskning av målstyrningsarbetet 

 

Bakgrund 

Emmaboda kommuns revisorer har med hjälp av revisionsfirman KPMG granskat rutinerna kring 

kommunens målstyrning. Granskningen är gjord under 2023. 

Revisorernas övergripande bedömning är att Emmaboda kommuns kommunstyrelse och nämnder inte har 

en ändamålsenlig målstyrningsprocess. 

Mätbara och tydliga mål samt att arbeta strukturerat ute på förvaltningarna menar revisorerna är 

utmanande. Kvaliteten på nämndernas målarbete varierar. Två nämnder saknar fastställda mål. Övriga 

nämnder arbetar med mål på olika sätt. I rapporten ger revisorerna rekommendationer till 

kommunstyrelsen och vissa av nämnderna. Dock ej till bildningsnämnden som revisorerna anger är den 

nämnd som kommit längst i målarbetet. 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts på bildningskontoret av Daniel Jonsson, samordnare verksamhets- och ledningsstöd. 

 

Svar 

2019-04-04 fastställde bildningsnämnden ”Politiska mål för att uppnå kunskapsmålen i skolan”. 

Häri anges övergripande fokusområden: 

- Utveckla undervisningen 

- Skapa tillgängliga lärmiljöer 

- Verka för god psykisk och fysisk hälsa. 

Men dokumentet anger även flera specifika och mätbara mål – exempelvis ” Skolåret 2022 /2023 skall 

100 % av samtliga elever som lämnar årskurs 9 vara behöriga till nationellt program på gymnasienivå”. 

Målen häri gällde fram till läsåret 2022/23 varför nämnden 2023-12-14 fastställde bildningsnämnden nya 

”Politiska mål för att uppnå kunskapsmålen i skolan” gällande 2024 till 2027. 

 

En stående punkt på bildningsnämndens sammanträden är ”Systematisk uppföljning av 

bildningsnämndens verksamhet”. Under denna punkt följs resultaten/målen upp löpande allteftersom 

underlag blir tillgängliga. Det kan tex röra slutbetyg i årskurs nio efter sommarens skolavslutning eller 

resultat av elevenkäter som genomförs höst och vårtermin. Varje termin samlar förvaltningen in SKA 

rapporter (Systematiskt Kvalitetsarbete) från verksamheterna. I dessa rapporter följs resultat och 

utveckling upp löpande. 

 

Två gånger om året mötes nämnden på så kallad nämndsdag. Vid dess dagar deltar oftast förvaltningens 

chefer. Mötet i september är uttalat vigt för att de pedagogiska verksamheterna skall redovisa 

resultaten/måluppfyllelse. Under året är det även rutin att övriga verksamheter (allmän kultur, bibliotek, 

kulturskola, fritidsgård) bjuds in till nämnden och presenterar sina resultat samt måluppfyllelse. 

 

Skolan/de pedagogiska verksamheterna erhåller styrning och mål i framförallt skollagen, förordningar och 

råd från Skolverket. Med måluppfyllelse avses resultat i relation till de nationella målen i skollagen och 

förskolans läroplan. De allmänna råden om måluppfyllelse i tex. förskolan utgår från bestämmelser i 

skollagen (2010:800) och i förordningen (SKOLFS 1998:16) om läroplan för förskolan.  

2022-11-17 fastställde bildningsnämnden handlingen ”Systematiskt kvalitetsarbete för Emmaboda 

kommuns skola och förskola). Syftet med det systematiska kvalitetsarbetet (SKA) är att säkra och ge 

underlag för utvecklingsåtgärder för att öka barn och elevers måluppfyllelse enligt de nationella målen. 

Ansvarig skolhuvudman är skyldig att årligen enligt lag att rapportera resultat samt finansiella resultat till 

Statistikmyndigheten/Statistiska centralbyrån (SCB). Dessa resultat tillgängliggörs sedan på olika sätt för 
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allmänheten. Rådet för främjandet av kommunalanalys driver databasen KOLADA. I KOLADA kan alla 

hämta ut Emmabodas resultatutveckling samt sätta det i relation till resultaten/utvecklingen för samtliga 

landets kommuner. Denna möjlighet att följa, analys och jämföra resultat nyttjas aktivt och presenteras för 

bildningsnämnden ofta. 

 

Ovanstående visar att Bildningsnämnden har en målstyrning. Den kan och ska kontinuerligt 

vidareutvecklas. 

 

Bildningsnämnden ser gärna en utveckling av Emmaboda kommuns styrmodell för mål, budget och 

verksamhetsstyrning. 

 

Sammanfattning 

Bildningsnämnden har antagit ”Bildningsnämndens politiska mål för att uppnå kunskapsmålen i skolan 

2024–2027. Denna ersatte samma dokument som gällde för perioden 2019–2023. 

Målen följs upp löpande under året på nämndens sammanträden. 

Nämnden delar revisionens bild att Emmaboda kommun saknar en styrmodell för mål, budget och 

verksamhetsstyrning. 

 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse – Svar från Bildningsnämnden på Revisionsrapport – Granskning av rutiner kring 

kommunens målstyrning 

• Revisionsrapport Granskning av målstyrningsarbetet BIN/2024:2 

• Bildningsnämndens Politiska mål för att uppnå kunskapsmålen i skolan, fastställd av bildningsnämnden 

2019-04-04 §34. 

• Bildningsnämndens Politiska mål för att uppnå kunskapsmålen i skolan, fastställd av bildningsnämnden 

2022-11-17 §91. 

• Systematiskt kvalitetsarbete för Emmaboda kommuns skola och förskola, fastställd av 

bildningsnämnden 2024–2027, 2023-15-14 §102. 

• Skollagen (2010:800) 

____ 

 

Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden beslutar 

 

Bildningsnämnden beslutar 

 

att anta svaret som sitt eget 

 

översända svaret till kommunstyrelsen samt kommunrevisorerna 

___ 
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§ 9 

Information mål för fritidsgården 

 

Lennart O Werner, förvaltningschef, presenterar mål för fritidsgården. Bildningsnämnden beslutar om 

målen i mars. 

 

Mål för fritidsgårdsverksamheten: 

• erbjuder aktiviteter som attraherar olika grupper 

• har miljöer som är anpassade utifrån aktivitet/aktiviteter och har därmed även lugna 

miljöer för umgänge och studier. 

• arbetar hälsofrämjande och verkar för god psykisk och fysisk hälsa 

• har forum för att ungdomarna själva ska kunna påverka, t ex ”gårdsråd” eller 

arbetsgrupper 

• arbetar för att stärka den demokratiska processen i samhället 

• utvecklar samverkan med föreningar och studieförbund 

• arbetar våldspreventivt 

• har personal som är tydliga och positiva normsändare 

• har ett värdegrundsdokument som är framtaget tillsammans med ungdomarna 

• arbetar för att stärka skolans uppdrag. 

 

Kulturskola, skolbibliotek, civilsamhälle och näringsliv ses som resurser att använda. 

 

Mål för de föreningsdrivna fritidsgårdarna: 

Ambitionen är att ha föreningsdrivna fritidsgårdar i Boda, Broakulla, Eriksmåla/ Åfors, Lindås, Långasjö 

och Vissefjärda. 

 

Fritidsgårdschefen fungerar som stöd för föreningarna och skapar forum för samarbete mellan de olika 

föreningsdrivna fritidsgårdarna. 

____ 

 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom anteckna informationen till protokollet 

____ 
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§ 10 

Förvaltningsledningen informerar 

 

Förvaltningsledningen informerar om följande: 

 

Lennart O Werner, förvaltningschef, informerar om följande: 

- Omorganisation och varsel.  

- Tidsplan för nytt bibliotek till gamla bankhuset 

 

Kostnad för skolmat 

Lennart O Werner, förvaltningschef, svarar på fråga ställd av Tobias Rydén (S) där han efterlyste 

kostnader för skolmaten under ett tidigare sammanträde med bildningsnämnden.  

 

Kostnaderna per elev/år i Emmaboda kommun är 6500 kr jmf med riksgenomsnittet på 6 700 kr.  

  

Övrig information 

Primäravtal för gymnasieskola och vuxenutbildning. 

Renoveringen av Bjurbäcksskolan 7–9. 

 

____ 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom anteckna informationen till protokollet  

____ 
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§ 11 

Systematisk uppföljning av bildningsnämndens verksamhet 

 

Lennart O Werner, förvaltningschef, informerar om följande.  

 

Betyg (meritvärde) 

Redovisning av meritvärde för grundskolor åk 6 vårterminen 2023 samt Bjurbäcksskolan åk 7–9 

höstterminen 2023.  

 

Skolfrånvaro 

Sammanställning av skolfrånvaron för perioden 2023-08-21 – 2024-02-09. Förvaltningschefen redovisar 

även en sammanställning av fördjupade utredningar. När en fördjupad utredning startas ska den anmälas 

till HM (skolchef och utvecklingsledare), enligt rutin.  

  

Ändring av timplan grundskola from ht-24  

Elevens val plockas bort.  

 

För övrigt: Små justeringar i ämnena Bild, musik samt hem- och konsumentkunskap. Mer undervisning i 

SO och No-ämnena.  

  

Dokument för uppföljning av målen 

Delutvärdering (höstterminen).   

Utvärdering (låsåret 

 

Ny förbättrad/utvecklad rapportmall för respektive skolform och fritidshem.  

 

Utvecklingsledarens önskemål om att ha ett mer användarvänligt digitalt verktyg till SKA-arbetet för att 

synliggöra styrkor och förbättringsområden för bättre kvalitet och ökad måluppfyllelse.  

 

____ 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom anteckna informationen till protokollet 

____ 
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§ 12 

Kurser och konferenser 

 

Kulturkonferens i UMEÅ.  

Ingen från presidiet eller förvaltningen kommer att delta. 

 

Inbjudan verksamhetsbesök av bibliotekslokaler i Hultsfred 

Bildningsförvaltningen har fått en inbjudan för verksamhetsbesök av bibliotekslokaler i Hultsfred.  

Lennart O Werner, förvaltningschef, vill gärna att några av nämndens politiker är med på 

verksamhetsbesöket.  

 

Bildningsnämnden beslutar efter diskussion att utöver ordföranden som kommer att närvara, även skicka 

tre representanter från nämnden.  

En representant från (S eller V) 

En representant från (M, C eller KD) 

En representant från (SD) 

____ 

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att skicka tre representanter från bildningsnämnden utöver ordförandens närvaro till 

verksamhetsbesöket i Hultsfred 

____ 
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 BIN/2023:4, BIN/2024:4 

§ 13 

Delegationsärenden 

 

Förskolan 

F056 – 071/23 3:9 Anställningsavtal, visstid. 

F072/23 3:8Anställningsavtal, tillsvidare 

F073/23 3:15 Bemanningsplaner HT 2023 Förskolan 

F074/23 1:21 Kompetensutvecklingsdag 240108 

 

Bildningsförvaltningen 

BFK23501 1:44 Film i Glasriket id. För Bidrag 7 500 kr.  

 

Lindås skola F-6, fritids  

2023:25 3:9 Timanställning  

2023:26 2:4 Beslut om befriad avgift fritids  

2023:27 4:19 Beslut om anpassad studiegång för elev 

2023:28 3.9 Anställningsavtal (vikariat) 

 

Bjurbäcksskolan F-6  

14/23 3:9 Anställningsavtal 

15/23 3:9 Anställningsavtal 

16/23 4:26 Disciplinära åtgärder 

 

Långasjö skola F-6 och Leoparden 

2023:15 1:15 Personals skyldigheter mot kränkande behandling  

2023:16 1:16 Arbete mot kränkande behandling  

2023:17 1:17 Ansvar att utreda och åtgärda kränkning  

2023:18 1:18 Kontinuerligt sända in kränk, behandlingar till nämnden 

2023:19 1:19 timanställning (040523) 

2023:20 3:9 Tillsvidareanställning serviceass, Leoparden (830119) 

2023:21 3:9 Timanställning (921009) 

 

Johanfors skola 

2023:39 4:19 Anordnade av anpassning studiegång elev åk 6. 

2023:40 4:19 Anordnande av anpassad studiegång elev åk 5.  

 

____ 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom anteckna delegationsärendena till protokollet 

____ 
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 BIN/2024:6 

§ 14 

Meddelanden 

 

20240122 Inspektionsrapport Villhelm Mobergsgymnasiet Linås 

 

____ 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom anteckna informationen till protokollet 

____ 
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 2024-02-15 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

  

§ 15 

Övriga frågor 

 

 

Fråga 1 från Stefan Marcelius (SD) 

Tidigare var det många robotar inom VMG industriprogrammet, men på senare tid har de gått sönder och 

inte ersatts med nya. Är det planerat att minska robotutbildningen? 

 

Frågan har besvarats under mötets gång.  

 

Fråga 2 från Tobias Rydén (S) 

Rydén undrar om förvaltningen har någon genomlysning på gång av verksamheten.  

 

Frågan har besvarats under mötets gång.  

 

Fråga 3 från Stefan Marcelius (SD) 

Stefan Marcelius ställer fråga om hur huvudmannen arbetar med skolorganisationen med tanke på det 

vikande barn- och elevantalet.  

 

Lennart O Werner. förvaltningschef, svarar med att förvaltningen följer den demografiska utvecklingen 

och anpassar verksamheten utifrån det.  

 


